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13. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná (dále „ERF“)  

konaného v úterý 1. srpna 2023 od 18 hod. na faře v Dolní Čermné 

 
 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová a Ondřej Málek 
 

Omluveni:  Jan Moravec 

 

1. Zahájení jednání 

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2. Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech. 

Dále byly projednány body, úkoly z minulých jednání ERF dle zápisu a další 
aktuální záležitosti: 

3. Opravy a práce na farním kostele a jeho interiéru 

Otec Jan seznámil ERF s finančním krytím letošních plánovaných oprav kostela 
sv. Jiří, které předkládáme zaktualizované, neboť některé dotace již byly schváleny 

a víme konkrétní částky:  

Příjem na dotacích celkem 1.272.000 Kč  
(z toho 1.252.000 na střechu a fasádu + 20.000 na MH) 

  

• Naplánované akce na rok 2023 (střecha a fasáda věž):         1.862.871 Kč 

• Dofinancování z prostředků farnosti (střecha a fasáda věž):     610.871 Kč   

Střecha náklady:         1.202.000 Kč (etapa 2023)  

Střecha dotace:             900.000 Kč (250.000 Pardubický kraj +příslib 500.000 městys 
+150.000 Fond solidarity biskupství královéhradeckého) 

Dofinancování farnost:  302.000 Kč 
  
Fasáda věž náklady:        660.871 Kč 

Věž dotace                352.000 Kč (252.000 Ministertvo kultury + 100.000 Fond 

solidarity biskupství královéhradeckého) 
Dofinancování farnost:   308.871 Kč 

a) Střecha 

Dotace na opravu střechy kostela:  

• Pardubický kraj – zaslal již schválenou částku dotace 250.000 Kč na náš účet 

• Městys Dolní Čermná – příslib v rámci rozpočtu městyse 500.000 Kč; žádost 
o individuální dotaci byla podána na městys. Radou městyse byla žádost 
31. 7. bez připomínek doporučena ke schválení, žádost musí schválit 
zastupitelstvo. 

• Fond solidarity BiHK – schváleno 150.000 Kč – je potřeba zažádat o vyplacení 
na účet 

Zajišťují: M. Marešová, H. Vágnerová, J. Lukeš 
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Projednání některých záležitostí souvisejících s opravou střechy kostela: 

• šindel ze střechy – rozebrali farníci. Děkujeme      !!!  

• Práce pokračují – M. Marešová informovala, že tento týden se podaří letošní 

plánovanou část střechy pokrýt. Sundají lešení. Pokračovat se ještě bude 

na stříšce nad bočním vchodem. Vzhledem k tomu, že stříška nad schodištěm 

byla z důvodu stavby lešení KPV – rozkryta – navrhl o. Jan, aby se překryla 

v letošním roce. M. Marešová poptá u p. Faltuse. 

zajistí Marta Marešová 

b) Fasáda – věž kostela DČ 

- akce se rychle povedla – rozdíl je vidět na první pohled        

- žádost o dotaci na Ministerstvu kultury – získáno 252.000 Kč – částka už byla 

poukázána na náš účet 

- z Fondu solidarity schváleno na opravu fasády věže 100.000 Kč – nutné zažádat 

po uhrazení vystavené faktury od KPV   

Dlažba na návrší – M. Marešová informovala, že se jednalo s KPV a KPV slíbilo opravu. 

zajistí Marta Marešová 

c) Okna – nevitrážová na kostele  

M. Marešová informovala, že mluvila s natěračem, že prošli všechny okna na kostele. 

Natěrač sdělil, že okenice jsou ve velmi špatném stavu, že jsou na výměnu. 
U vitrážových oken i oken na lodi kostela doporučil nátěr. Okna na sakristii podle 
názoru natěrače by mohla být rovněž jen natřená. ERF rozhodla, že okna v sakristii 

se používají a jsou ve špatném stavu a budou vyměněna a nad sakristií pouze 
natřená. 

zajišťuje otec Jan 

d) Výplně – okenice na věži  

- závazné stanovisko od památkářů máme  

Otec Jan informoval, že p. Zelenku z Hlinska urychleně požádal o změření okenic 
a oken ve věži a myslelo se, že se to udělá najednou s firmou KPV a s lešením. Pan 

Zelenka přijel, změřil, byl s ním otec Jan. Cenová nabídka za 239.762 Kč.  

ERF po e-mailu schválila. O. Jan informoval radu, že následně p. Zelenka sdělil, 
že okenice může udělat až v zimě nebo na jaře. Výroba okenic je tedy odsunuta. 

zajišťuje otec Jan 

e) varhany 

O. Jan informoval, že pan varhanář Tomáš Hájek z Červeného Kostelce by měl cca za 
14 dní zahájit opravu varhan -  vyčištění, aby se nezasekávali klávesy a ladění. Práce 
bude probíhat především o víkendech. Předpokládaná doba 2 měsíce a cena do cca 

60.000 Kč. 

V době oprav bude možné, že bude hrát jen jeden manuál, nebo se bude hrát na 

klávesy.  

zajišťuje otec Jan 

 



Stránka 3 z 6 

f) Prostor po starém měchu varhan na kůru – přemístit tam motor od varhan? 

Dotaz panu Hájkovi, když tady bude.  
zajišťuje otec Jan 

 
h) Schody ke kostelu od fary 

O. Jan poprosil firmu T. Maříka o opravu schodů na schodišti, které se začaly drolit. 

Cena i s opravou omítky na faře 15.000 Kč. 
 

M. Marešová navrhuje opravu nátěru zábradlí u schodů. H. Vágnerová osloví a 
probere s P. Křivohlávkem.  

ch) okna kaple sv. Barbory 

O. Jan informoval o rozbitých sklech.                  
Zajistí O. Málek 

i) sloup pod sakristií a kabely 
požádat obec o odstranění – překáží to při sečení – první žádost podaná už téměř před 
třemi lety.            

Zajistí H. Vágnerová 

j) sbírka na kostel a varhany 

ERF rozhodla – v srpnu sbírka na opravu kostela, v září na opravu varhan. 

k) vyklizení boudy u kostela v Dolní Čermné  

Bylo částečně provedeno při generálním úklidu kostela v dubnu odvoz zajistil 

Stanislav Moravec. O. Málek, H. Vágnerová a J. Moravec jsou pro zbourání této 
boudy.   

 

l) sítě u oken vitráže na kostele – M. Marešová informovala, že jednala s p. Šejnohou 
a p. Faltusem – je nutné dát nové sítě. Toto se bude řešit až při práci na fasádě. 

 
 

4. Opravy a práce na faře 

a) výměna 2 oken v přízemí  
Faktura vystavena od TTK dle cenové nabídky 51.725 Kč, zaplaceno. 

 zajišťuje o. Jan a M. Marešová 

b) Odvlhčení zdí fary  

O. Jan poprosil firmu T. Maříka, která provedla potřebné zednické práce 

v přízemí - v koupelně a na WC. Faktura i se schodištěm ke kostelu viz předchozí 
bod – 3h.  

c) Zateplení půdy fary  

Jiří Moravec provedl položení pojistné fólie a prken na zateplené půlce půdy.  

Teď je na řadě přemístění a vyřazení věcí z nezateplené půdy na zateplenou a 

pak můžeme pokračovat dál      .  

zajišťuje otec Jan a Marta Marešová 
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d) Řešení pronikání vlhkosti – sklep, garáž  

Větrací okénka ve vrtech garáže zhotovil P. Okrouhlický. Krásně to větrá a 

v garáži není taková tma.   
      zajišťují: O. Málek, P. Okrouhlický  

Větrání stropem garáže – pan Jiří Moravec udělal díru na půdu a z pingpongárny 
ji zvětšil.  

e) Zamezení úniku tepla z chodby u vchodu do farního dvora  

Nutné poptat cenovou nabídku u p. Svobody st. 

zajišťuje otec Jan 

f) Opadávání fasády (zvlášť u země) 

Otlučení omítky provedeno. ERF navrhla – dočištění, očištění vapkou a natření 
sanačním nátěrem. Konzultace s p. Šejnohou. 

zajišťuje otec Jan 

g) farní stodoly, oprava vrat do dvora 

Nutné opravy zajišťuje K. Macháček a O. Málek. Tyto prostory potřebujeme pro 

uskladnění některých věcí. Oprava vrat do dvora příští rok - Pavel Vašíček a Jiří 
Moravec.  

DALŠÍ MENŠÍ BODY: 

5. Pozemek v Ostrově 

H. Vágnerová navrhuje sejít se se starostkou Ostrova a zjistit zdá jejich zájem stále    
trvá, případně poptav u povodí Moravy. Úkol zůstává. 

zajišťuje M. Marešová a H. Vágnerová 

6. Elektřina Verměřovice – poskytovatel internetu  

Jan Moravec informoval o tom, že internet převzala firma Alberon a měla by 

namontovat hodiny pro odpočet elektřiny. J. Moravec je nepřítomný. Do příště 
zjistíme. 

7. Komín – revize už je.  V jednání je vyvložkování komína, čekáme na cenovou 
nabídku. 

zajišťuje M. Marešová 

8. Farnost jako člen Honebního společenstva (HS) Ostrov 

H. Vágnerová navrhla spojit s bodem 5. a projednat toto při návštěvě starostky 

Ostrova, neboť je předsedou tohoto společenstva, a zjistit, jaké pozemky z majetku 
farnosti (pozemek v k. ú. Ostrov, lesy v k. ú. Horní Dobrouč?) jsou součástí honitby 

v Ostrově. HS vyplácí vlastníkům pozemků podíl z nájmu.  
zajistí H. Vágnerová a otec Jan 

9. Úpravy na farní zahradě - odfrézování pařezů a prořezání stromů nabízí provést 

Tomáš Macháček, aby se lépe sekal tento velký pozemek. ERF souhlasí. 

Poptala Marta Marešová 
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10. Podsedáky z lavic kostela ve Verměřovicích - návrh opravit je a využít do lavic 

na MH. ERF souhlasila. Děkujeme za provedení M. Vašíčkové, L. Vondrové st. 

a sponzorovi za zaplacení.  

11. Projednán návrh využít květiny pro výzdobu kostelů z obřadní síně. Je-li to možné 

např. z Lanškrouna, tak ano.                                

   Zeptá se otec Jan 

12. Jan Hrdina navrhuje svíčky s logem MH na pouť.  ERF navrhuje ponechat tuto 

záležitost až na příští rok. V současné době řešíme jiné, důležitější věci ohledně 

MH. 

Otec Jan 

13. Pouť na Mariánské Hoře 

a) Autobus – v červnu na slavnost Těla a Krve Páně stál 1.860 Kč.  ERF navrhla – 

i po předchozí zkušenosti z min. roku - zvolit velký autobus na hlavní mši. 

Výběr jízdného – dobrovolný – zajistí paní Milada Marešová 

b) Toalety  – Johny Servis – záchody 

záchod s nadrží vody – voda pro cca 100 lidí (50 l) 

záchod bez nádrže – levnější o 605 Kč (berou se 4 ks) 

ERF navrhla vzít záchody bez nádrží - umyvadel – vodu zajišťuje Jan Moravec 

c) Stánky – ERF navrhla svěřit za úplatu starost o stánkaře, kolotoče 

p. Dubskému… Hasiče, Orla, Angelos – si zajistí farnost.   

d) Tráva – požádána Monika Bednářová, výzva v ohláškách s pomocí                            

Zajistí: o. Jan 

14. Mariánská Hora 

a) Svatba 2. 9.  

Bude posekáno základní prostor  

Napsat nevěstě číslo účtu – erf navrhla napsat minimální částku 1.000 Kč 

Zajistí: otec Jan 

b) Poutní dům a celkově MH 

Ohledně Poutního domu se otci ozvali s konkrétními návrhy 4 lidé. 

Z nich nejzajímavější nabídka od Společnosti sester Ježíšových, které by rády 

začaly působit na MH. Otec Jan sdělil, že je naplánováno setkání otce Jana a 

sester na biskupství s otcem biskupem a generálním vikářem ve středu 9. srpna 

v 10 hodin 

c) BiHK – přislíbilo letos částku 20.000 Kč na zajištění poutního domu – jak ji 

využijeme? 

Výměnu laviček a dva nové stoly zajistí sponzor – komunikuje o. Jan 

d) Stromy v aleji – M. Marešová sdělila, že na stromy nám byla dotace zamítnuta, 

ale, že s T. Macháčkem podali novou žádost na prořezání 
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e) kostel na MH otevřený pro veřejnost přes den z boku po mříž – zajišťuje 

Bohuslava Marková z Třešňovce 

f) Pozemky na MH – pan Marek by měl zájem o ty, co spravuje pan Sirný. 

M. Marešová zjistí do kdy má p. Sirný pacht. 

g) Nástěnka MH - ERF schválila návrh o. Jana – umístit nástěnku u bočního 

vchodu kostela na MH – M. Marešová prověří možnost použít nástěnku 

z Orlovny. 

h) Internetové zařízení firmy Gufero Třešňovec – zatím neřešit 

i) Odcizení výsuvného hliníkového žebříku + sekačky + křovinořezu – zaslat dopis 

panu Pecháčkovi o splacení, ERF Schválila. H. Vágnerová byla požádána o 

sepsání dopisu.     

Zajistí: H. Vágnerová 

15.  Autobus farní výlet 

Cena? Důchodci, děti a studenti – ERF navrhla vybírat 70 % a zbytek doplatí 

farnost. 

16. Podněty a návrhy členů ERF – elektřina kostely a fara – M. Marešová sdělila, 

že k 31. 12. končí vládní stropy, že smlouvy jsou sice nyní fixované až do srpna 

2024, ale že nyní dodavatelé nabízí přechod na nižší ceny, ale s fixací na tři roky. 

ERF se rozhodla ještě počkat. 

 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 26. 9. od 18 hod. na faře v Dolní Čermné. 

 

Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo bude svoláno 

mimořádné jednání. 

 

 

Zapsala: M. Marešová 

Schválili: P. Mgr. Jan Lukeš a členové ERF 
 
 

 

 


